

M

MBAYE MAMADOU

Associate creator of the company Business EffiScience



Mamadou MBAYE continues his studies at the Polytechnic School of Palaiseau, before graduating from the National School of Statistics and Economic Administration of Malakoff. He began his career at Goldman Sachs, an investment bank and then Cargill, a commodities trading company and supply of food ingredients.

At the head of Business EffiScience, flagship of French excellence in mathematics, of which he is associate creator, Mamadou is a consultant in new technologies and management of banking risks by profession. Business EffiScience is a strategic consulting firm whose mission is to assist banks in their risk management policy.

Being also a literature lover, Mamadou takes part, with the Montaigne Institute, in the publication of the book *“Qu'est-ce qu'être français ?”* published by Hermann Publishing in November 2009. With great dynamism, he is also involved in the very wide world of associations. Originally from Senegal, Mamadou M'Baye is the founder and president of the association Juboo (support for street children in Senegal). He is secretary general of the association Africa 2030, or administrator of the association Artists Citizens (in favor of the condition of artists in society). 🍷

2010 - He co-founded the Business EffiScience.

2009 - He publishes *“Qu'est-ce qu'être français ?”*

M

MBAYE MAMADOU

Créateur associé de la société Business EffiScience



Mamadou MBAYE poursuit ses études à l'École Polytechnique de Palaiseau, avant d'être également diplômé de l'École Nationale de la Statistique et de l'Administration économiques de Malakoff. Il commence sa carrière au sein de Goldman Sachs, une banque d'investissement puis de Cargill, une société spécialisée dans le négoce de matières premières (commodity trading) et la fourniture d'ingrédients alimentaires.

À la tête de la société Business EffiScience, un fleuron de l'excellence française en matière de mathématiques, dont il est créateur associé, Mamadou est consultant des Nouvelles Technologies et de la Gestion du Risque Bancaire de profession. Business EffiScience est un cabinet de conseil en stratégie qui a comme mission essentielle, l'accompagnement des établissements bancaires dans leur politique de gestion du risque.

Egalement homme de lettres, Mamadou participe, avec l'Institut Montaigne, à la publication de l'ouvrage *Qu'est-ce qu'être français?* paru aux Editions Hermann en Novembre 2009. D'un grand dynamisme, il est aussi présent sur la scène très étoffée du monde des associations. Originaire du Sénégal, Mamadou M'BAYE est le fondateur et président de l'association Juboo (soutien aux enfants des

rues au Sénégal). Il est secrétaire général de l'association Africa 2030, ou encore administrateur de l'association Artistes Citoyens (en faveur de la condition des artistes dans la société). 🍷

2010 - Il co-fonde le Business EffiScience

2009 - Il publie *Qu'est-ce qu'être français ?*